Wisdom- GOD’S VISION FOR LIFE
智慧-天主睿智看生命
Session 04- Wisdom in Relationships
第四課: 人、神關係的智慧
1. The first and most important relationship to cultivate is our relationship with God. Proverbs 14:26 says, “In the fear of the LORD one has strong confidence, and his   children will have a refuge” (also see Proverbs 20:7).

我們與上主的關係是首要的，也是最重要的，需要悉心栽培。箴言十四

章26節說：「敬畏上主，是穩固的靠山；為他的子孫，也是個避難所。」（參見箴言20：7）。
a. Why is fear of the Lord—in our public and private lives---possibly the most important gift we can give our children and grandchildren?

為什麼對上主的敬畏 - 在我們的公開和私人生活中 - 可能是我們可以給子孫們最重要的禮物？

b. Share an experience where the lived faith of a parent, grandparent, or mentor helped your own budding faith to mature.

分享經驗 : 透過父母、祖父母或導師的活生生信仰，幫助您自己那正萌芽的信仰邁向成熟。

2. The discipline of children is a “hot-button” topic today. However, most people would agree that responsible parenting includes clearly defined and reasonable consequences for disobedient behavior (see Proverbs 29:15)
今天，兒童的管教是一個「具爭議性」話題。然而，大多數人會同意，負責任的  

子女培育包括對不服從行為的明確界定，及其引致的必然的後果 （見箴言29:15）
a. Read Proverbs 13:24, 19:18, 22:6, and 22:15 and record what you learn. According to the wisdom literature, why is disciplining children so important?

閱讀箴言13:24，19:18，22：6和22:15，並記錄您學到的東西。根據有關智慧的文獻，為什麼懲罰子女們是那麽重要？
b. Share how measured discipline received as a child positively shaped you or someone you know into adulthood?

分享恰當的管教，如何正面地塑造你或你所認識的人步向成年？

3. Choosing good, wise friends is a common theme in the wisdom literature. The best friends are not only with us through good times and bad, but they help us see our spiritual blind spots. “Faithful are the wounds of a friend” (Proverbs 27:6).

選擇良朋、智友是智慧文學的共同主題。最好的朋友不僅與我們共患難、渡順境，還幫助我們看到自己在靈性上的盲點。「朋友的抨擊是忠誠」（箴言27：6）。
a. Read Sirach 6:5-17 and 9:10. What do you learn from these passages about the importance of choosing good friends and mentors?
閱讀德訓篇6:5-17和 9:14-15，並記錄你從經文中所學到有關選擇良師益友的重要性。
b. Describe the significance of solid friendships in your own faith life.

描述在你自己的信仰生活中堅實友誼的重要性。

4. After reflecting on the topic of healthy, life-giving relationships this week, identify a relationship you want to improve. What is one thing you can do this week to nourish and strengthen that relationship?

在反思了本週有關健康的，賦予生命的關係這個話題之後，找出你想改善的一段關係。你可以在本周做一件什麼事來滋養和加強這種關係？

5. Take a few moments this week to reach out to a friend or family member (living or dead) and express your appreciation for his or her role in your life. Consider sharing your experience with your small group.
在本週花幾分鐘時間來聯繫一位朋友或家人(在生或已亡)，並表達你對他或她在你生活中所扮演的角色的讚賞。試考慮與你的小組分享你的經驗。

